
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/6696.

Benyújtás dátuma: 2024-01-08 17:32

Parlex azonosító: L20GMWMV0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Vadai Ágnes (DK) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, nemzetgazdasági miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban az átlagbér alatt keres a magyarok 
háromnegyede?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A telex.hu  portálon  olvasható  „Egyetlen  ábra  arról,  miért  teljesen  félrevezető  az  átlagbérről
beszélni„ című cikk a KSH átlagfizetéssel kapcsolatos adataival összefüggő furcsaságokról ír:

„A valóságban  senkinek  semmilyen  adatot  nem  kell  meghamisítania  ahhoz,  hogy  az  átlagbér
irreálisan nagynak tűnjön. A valóság ugyanis az, hogy a dolgozók háromnegyede kevesebbet keres
az átlagfizetésnél, amit a legjobban kereső szűk réteg húz fel nagyon.

(…)

Összességében tehát látszik, hogy nem veled van a baj, ha az átlagbért irreálisnak nagynak látod, a
számok  is  azt  mutatják,  hogy  az  emberek  háromnegyede  ennél  kevesebbet  keres.  Ezért  is
érdemesebb mindig a mediánbért nézni, amit úgy számolnak, hogy sorba rakják az összes fizetést,
és kiválasztják a középsőt. Ez tavaly az 5 főnél nagyobb cégeknél bruttó 403 ezer forint volt, az
ennél kisebb cégeket is beleszámítva bruttó 389 ezer forint. Ez pedig már nem is olyan sok.”

 

Kérdezem Önt:

Valóban az átlagbér alatt keres a magyarok háromnegyede?

 

Budapest, 2024. január 8.
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